
رضاييتوپطلايبلژيکرامیگیرد؟
لژيونر ايراني تيم ش��ارلوا شانس زيادي 
براي کس��ب عنوان بهترين گلزن ليگ 
بلژيک دارد. کاوه رضايي با ۹ گل زده به 
صورت مشترک در صدر جدول گلزنان 
ليگ بلژيک قرار گرفته و در صورتي که 
بتواند به روند رو به رشد خود ادامه دهد، 
مي تواند توپ طلاي ليگ بلژيک را در پايان فصل از آن خود کند. 
رضايي در هفته هاي اخير در ترکيب شارلوا خوش درخشيده و 
در صدر بهترين گلزنان بلژيک قرار گرفته است. سايت اسپورت 
بلژيک نيز با تمجيد از عملکرد اين بازيکن ايراني نوشت: »رضايي 
خودش را به عنوان ستاره اين فصل فوتبال بلژيک نشان داده و با 
ادامه اين روند مي تواند جايزه توپ طلاي فوتبال بلژيک را که به 

برترين گلزن فصل اين کشور داده مي شود، به دست آورد.« 

فساددرفوتبالبیدادميکند
خداداد عزيزي به کميته اخلاق نمي رود. 
با اينکه کميته اخلاق از اين پيشکسوت 
فوتب��ال دعوت ک��رد ت��ا اطلاعاتش در 
خصوص جادوگ��ري در فوتب��ال را در 
اختيار آنها قرار دهد، عزيزي از عملکرد 
اين کميته انتقاد کرد: »قبلًا هم عده اي 
درباره مسائل فساد در فوتبال به کميته اخلاق رفتند و حرف هايي 
زدند، اما هيچ خروجي نداشت. به کميته اخلاق نمي روم، چراکه 
فايده اي ندارد. ممکن است بعداً من را هم دروغگو خطاب کنند. 
وقتي کسي نمي آيد با متخلف برخورد کند حرف زدن ما فايده اي 
ندارد. دوره پيگيري، تفحص و بررسي در ماجراي فساد در فوتبال 
ديگر گذشته اس��ت. آقاياني که الان در رأس و بالاي فدراسيون 

نشسته اند، مي دانند که فساد در فوتبال ما بيداد مي کند.«

پنالتيبلايجانسرخها

حذفپرسپولیسدرهوايآلوده
پايانپرسپوليسدرجامحذفيبهدستنفتيهايآبادانرقمخورد،
آنهمدرهوايآلودهتهرانوبهدستتيميکهچندروزياستدر
اخبارشاهددرگيريهايداخليآنهستيمونالههايکمالونداز
مديريتباشگاهيکهميگويدپولدارد،امادستبهجيبنميشود.
پرس��پوليس در حال��ی برابر صنعت نف��ت آبادان به مي��دان رفت که 
يک چهارم نهاي��ي رقابت هاي ج��ام حذفي هرگز براي پرس��پوليس 
خوش يمن نبوده و اين تيم در طول 10 سال گذشته بارها در اين مرحله 

حذف شده است. 
دستپاچگي، مهم ترين مسئله اي بود که مي شد در نگاه اول از ياران برانکو 
ديد، از تيمي که در دادن پاس هاي صحيح پرتعداد شهره است. در اين 
بازي هم اين تيم از همان ابتدا با اين مسئله مشکل داشت و پاس هاي 
بازيکنانش قبل از آنکه به نيمه هاي ميدان برس��د، توسط مهمان قطع 
مي شد تا به يک يورش نصفه و نيمه به س��مت دروازه بيرانوند تبديل 
شود و نشان دهد که اين پرسپوليس، پرسپوليس ليگ و تيمي نيست 
که بتواند در ۹0 دقيقه نسخه حريف خود در مرحله يک چهارم نهايي 
جام حذفي را بپيچد و همين طور هم ش��د. به رغم اينکه گلزني فرشاد 
احمدزاده در دقيقه 27 مي توانست زمينه ساز يک برد شيرين در آزادي 
شود، در دقايق ابتدايي نيمه دوم ضربه علي عبدالله زاده در شش قدم به 

معناي بازگشت دو تيم به سرخط اين بازي بود. 
مسئله اصلي اين بود که پرسپوليس مثل هميش��ه در گلزني مشکل 
داشت و با توجه به اينکه برانکو تيمش را با دو هافبک دفاعي به ميدان 
فرستاده بود، نتوانست نسبت به حريفي که با پنج هافبک بازي مي کرد، 
برتري عددي داشته باشد و با فشاري که روي دروازه حريف مي آورد، 
زهرش را به مهمان مي ريخت تا به گل برتري دس��ت يابد، هرچند که 
قبل از به صدا در آمدن سوت پايان بازي منشا مي توانست نسخه نفت 
را بپيچد تا تيمش در دقيقه ۹0 به نيمه نهايي راه يابد، اما نه پرسپوليس 
روز گذش��ته، پرسپوليس هميش��گي بود و نه منش��ا که بتواند ناجي 

سرخپوشان و فرشته مرگ نفتي ها شود!
    

ضيافت پنالتي ها اما به اندازه همه دقايق بازي هيجان انگيز و جذاب بود، 
پنالتي هايي که يک بار ديگر باعث شد تا پرسپوليس در يک چهارم نهايي 
جام حذفي با اين رقابت ها خداحافظي کند تا شايد مهاجمان اين تيم 
قدر موقعيت هاي از دست رفته اي را که بارها در سرنوشت اين تيم تأثير 
گذاشته، بدانند )درست مانند ليگ پانزدهم که گل زده کمتر، جام را از 
پرسپوليس گرفت و به استقلالي هاي خوزستان داد(. نخستين پنالتي 
که مهم ترين پنالتي هم بود و مي توانست روحيه تيمي را بالا برد و حريف 
را تضعيف کند، توسط منش��ا به بيرون رفت تا آه از نهاد پرسپوليس و 
هوادارانش بلند ش��ود، هرچند که در ادامه بيرانوند با گرفتن نخستين 
پنالتي نفتي ها باعث شد تا همه چيز از نو شروع شود، اما سرانجام اين 
آباداني ها بودند که در ضربات پنالتي توانستند صدرنشين ليگ را به زانو 
درآورند و راهي نيمه نهايي جام حذفي شوند و پرسپوليسي  که چند روز 
قبل اين تيم را با دس��ت خالي بدرقه کرده بود، اين بار با برخورد ضربه 
س��يامک نعمتي به تيرک دروازه شاهد جش��ن و پايکوبي برزيلي هاي 
آبادان باشد، تيمي که تصور نمي شد حريف چندان سختي براي ياران 
برانکو باشد، اما پرسپوليس ديروز پرسپوليس ليگ نبود که بتواند روند 
پيروزي هايش را حفظ کند و سرانجام هم باخت، باختي که به قيمت از 
دست رفتن رقابت هاي جام حذفي امسال تمام شد و نفتي هاي آبادان 
توانستند انتقام 10 سال قبل و حذف از اين رقابت ها توسط پرسپوليس را 
بگيرند، آن هم در حالي که اين دومين باخت پرسپوليس به خوزستاني ها 
در ج��ام حذفي بود. پرس��پوليس چهار س��ال قب��ل در همين مرحله 
يک چهارم نهايي در ضربات پنالتي 4 بر يک از فولاد شکس��ت خورد و 

اين بار هم در ضربات پنالتي با حساب 4 بر 5 به نفت آبادان باخت. 
تراکتورهمبهپنالتيباخت

بعد از صعود خونه به خونه بابل و  نفتي هاي آبادان به جمع چهار تيم برتر 
جام حذفي، استقلال  خوزستان نيز با گذشتن از سد تراکتور به نيمه نهايي 
راه يافت. تکليف اين ديدار هم در طول ۹0 دقيقه مشخص نشد تا سرانجام 
استقلال خوزستان با نتيجه 4 بر 3 در ضربات پنالتي به نيمه نهايي راه يابد. 
تکليف تيم چهارم مرحله نيمه نهايی امروز با برگزاری بازی  اس��تقلال 

تهران - ايرانجوان در ورزشگاه آزادي مشخص خواهد شد.

رس�ولخادمبااکثريتمطلقآرابرايچهار
س�الديگربهعنوانرئيسکش�تيانتخاب
ش�د.دي�روزمجم�عانتخاباتيفدراس�يون
برگ�زارش�دوخ�ادمب�اکس�ب40رأياز
40رأيمأخوذهتوانس�تاعتمادصددرصدي
جامعهکش�تيرابهس�متخودجل�بکند.
ديروز مجمع کش��تي حاش��يه هايي هم داشت؛ 
حاشيه هاي چهره پرحاشيه کشتي که گويا فقط 
آمده بود تا سروصدايي راه بيندازد و برود، درست 
مثل آن چهار س��الي که در ش��وراي شهر کرد و 
دست آخر هم با کتک کاري و به ميان آمدن پاي 

پليس از شوراي شهر بيرون رفت!
عباس جديدي ديروز هم س��روصدا به راه انداخت و 
در حضور بزرگان کشتي ايران، نمايندگان استان ها 
و معاون ورزش قهرماني وزارت ورزش برگزاري اين 
مجمع را غيرقانوني اعلام و جلسه را ترک کرد. جالب 

اينکه بعد از ترک جلسه عنوان کرد: »خودم هم ناراحت 
هستم، متأسفم اين جمع باصفا را ترک کردم!«

جديدي با انتقاد به يک طرفه بودن اين انتخابات در 
خصوص اينکه رسول خادم وقت صحبت کردن خود را 
به او داده است، گفت: »چون مي دانند همه چيز به نفع 
آنها و يک طرفه است از اين دست و دلبازي ها مي کنند. 
متأسفانه در اين مجمع، قريب به اتفاق اعضا دوشغله 
و بازنشسته هستند و من نمي توانستم اين بي قانوني 
را تحمل کنم. اميدوارم بي قانوني باعث نش��ود اميد 
از جامعه رخت بربندد.« البته در اين ميان جديدي 
عکس هاي جدي��دي هم انداخت تا بع��د از مدت ها 
تصاويرش در خبرگزاري ها دس��ت به دست شود. با 
وجود قهر جديدي و ترک مجم��ع، اين تصميم او از 
سوي اعضا انصراف تلقي نشد و نام او در کنار نام خادم 
به عنوان تنها رقيب باقي مانده، نوشته شد که البته 

بدون حتي کسب يک رأي جلوي آن خالي ماند.

چالشيجديپيشروداريم
رس��ول خادم حالا براي چهار س��ال آينده سکان 
مديريت کشتي کشور را به دست گرفته، چهار سالي 
که از همين حالا با سختي هاي خاص خود شروع 
شده است. رئيس فدراسيون کشتي بعد از انتخاب 
دوباره گفت: »در حال حاضر موضوعي بسيار جدي 
و سخت در پيش  داريم و آن ارجاع پرونده کشتي 
ايران به کميته اخلاق اتحاديه جهاني است. بايد با 
کمک خدا و تدبيري که صورت مي گيرد، اقدام کنيم 
تا هم چارچوب سياست هاي نظام حفظ شود و هم 
اينکه کشتي در مسير کسب افتخار بماند. اميدوارم 

بتوانيم از اين چالش بيرون بياييم.«
خادم ادامه داد: »يک مشکل فوتبال با ديپلماسي 
درس��ت برطرف ش��د،  حالا بايد ببينيم آيا اين 
ديپلماس��ي را در خصوص کش��تي هم داريم يا 
خير. ما در حوزه ارتباط با اتحاديه جهاني از توان 

ديپلماسي و تعامل خوبي برخورداريم، اما وقتي 
موضوع از طري��ق کميته بين الملل��ي پيگيري 
مي شود و يک سري جريان هاي سياسي موضوع 
را دنبال مي کنند، ديگر اوضاع متفاوت است و بايد 

مراجع بالاتر هم وارد عمل شوند.«
رئيس فدراسيون کشتي در خصوص اعتراض عباس 
جديدي و ترک مجمع گفت: »عباس جديدي از 
قهرمانان بنام ايران است، ولي رئيس او بايد بداند که 

رئيس هيئت بودن شغل محسوب نمي شود.«
جديديهرطورميخواهدپيگيريکند

محمدرضا داورزني، معاون توسعه ورزش قهرماني و 
حرفه اي وزارت ورزش هم در پايان مجمع با انتقاد از 
رفتار عباس جديدي گفت: »از اين نوع برخورد همه 
ناراحت شديم، البته آقاي جديدي مي تواند از هر 

مسيري که مي دانند پيگير شکايت خود باشند.«
داورزني ادامه داد: »س��ازمان بازرس��ي بايد اين 
شبهه را برطرف کند تا اين 13 هزار هيئت ورزشي 
که در اس��تان ها همه داوطلبان��ه و افتخاري کار 

مي کنند بتوانند به فعاليت شان ادامه دهند.«
    

با انتخاب رسول خادم به عنوان رئيس فدراسيون 
کشتي آرامش دوباره به ورزش اول کشور بازگشت. 
خادم در چهار سالي که گذشت توانست کشتي را 
هدايت کند و موفقيت هاي بزرگي هم در ميادين 
بين المللي به دست آورد، به خصوص اينکه او حالا 
در تصميم گيري هاي اتحاديه جهاني کشتي نيز 
مؤثر است. بها دادن به جوانان، استفاده از دانش 
روز کشتي و ديپلماسي و تعامل قوي با اتحاديه 
جهاني از جمله ش��اخصه هاي مديريت خادم در 
چهار سال گذشته بود، شاخصه هايي که اعضاي 
مجمع را وادار کرد تا با يک رأي قاطع و محکم او را 

دوباره بر مسند مديريت کشتي کشور بنشانند.
بدون ترديد کس��ب 40 رأي از ط��رف 40 عضو 
مجمع پش��توانه محکمي براي خادم محسوب 
مي شود، رسول خادم با اين رأي حالا حرف هاي 
زيادي ب��راي گفتن دارد، حرف هاي��ي که حتماً 
بايد به گوش وزارت ورزش هم برس��د. خادم در 
پي احقاق حق کشتي است، مطالبه اي که آن را 
پيش از المپيک 2016 ريو مطرح کرد و با برخورد 
وزارت ورزش روبه رو ش��د، اما امروز به پش��توانه 
جامعه کشتي حتماً آن را پيگيري خواهد کرد و به 

هدفش نيز خواهد رسيد.

عوضشدن
جايمتهموشاکيدرفوتبال

خنده هاي تلخ محمد حسن نژاد، نماينده مراغه در مجلس بر مجادله 
لفظي علي دايي و علي اکبر طاهري در برنامه دوشنبه شب نود گوياي 
فاجعه مديريتي حاکم بر فوتبال کش��ورمان اس��ت، ورزشي که آنقدر 
سوء مديريت و فس��اد دارد که حتي مهدي تاج که روزگاري سعي در 
انکار آن داش��ت، امروز به صراحت فس��اد در فوتبال را تأييد مي کند، 
اما چه ش��ده که فوتبال ايران به ش��رايط امروز رسيده است. شرايطي 
که اس��طوره فوتبالش در مجادله لفظي بامدادي روي آنتن تلويزيون 
يک مدير را متهم به دروغگويي و رياکاري مي کند و آن سوي خط هم 
مديرعامل سابق پرسپوليس همان حرف ها را تحويل دايي مي دهد تا 
نماينده مجلسي که به عنوان مهمان سوم روي خط تلفن برنامه آمده، 
تأسف خود را از اين وضعيت بيان کند. البته مجلسي ها براي سروسامان 
دادن به اين شرايط وعده داده اند که با جديت به مسائل مالي و مديريتي 
استقلال و پرسپوليس ورود کنند و نسبت به پرونده هاي مختلف اين 
تيم ها در فيفا و همچنين حيف و ميل هايي که از حس��اب بيت المال 
صورت مي گيرد، تحقيق و تفحص لازم را انجام دهند. ورود بهارستان 
به اين مسئله اگرچه قابل تقدير است، اما با اين حال نگاهي به کارنامه 
مجلس در پرونده هاي سابق نشان مي دهد که زياد نمي توان به چنين 

طرح هايي دل بست. 
چهار س��ال پيش بود که مجلس پرونده فس��اد در فوتبال را به جريان 
انداخت، پرونده اي که به خوبي و با مستندات کافي، زواياي پنهان فساد 
گسترده در فوتبال را افشا کرد، اما اين پرونده سرانجامي نداشت و پس 
از قرائت در صحن علني مجلس با ورود نمايندگان جديد، اين روزها در 
بايگاني مجلس خاک مي خورد، بدون اينکه با ارجاع دادن اين پرونده به 
قوه قضائيه با متهمان آن برخورد شود. در چنين شرايطي ورود دوباره 
مجلسي ها به فوتبال و تأکيدي که يکي از نمايندگان روي آنتن برنامه 
نود دارد با آن سابقه کمتر کسي را به بهبود اين شرايط اميدوار مي کند. 
با وجود اين، اما به نظر مي رس��د براي مبارزه با فساد در فوتبال بايد با 
حمايت از تحقيق و تفحص مجلس، اجازه نداد اين پرونده به سرنوشت 
پرونده فساد در فوتبال دچار شود. بديهي است گسترش فساد و حيف 
و ميل گسترده اي که از بيت المال در فوتبال رخ مي دهد به دليل عدم 
نظارت و برخورد با متهماني اس��ت که با وجود داش��تن پرونده هايي 
سنگين، همچنان در فوتبال حضور دارند و نهادهاي بازرسي و قضايي 

اراده اي براي برخورد با آنها ندارند. 
اين حاشيه امنيت براي چنين مديراني کار را به جايي رسانده که آنها 
به رغم کارنامه ضعيف ش��ان و هزينه هاي زيادي که به فوتبال تحميل 
کرده اند، طلبکارانه برابر اتهامات زيادي که متوجه آنهاس��ت، موضع 
مي گيرند. نمونه چنين مديراني علي اکبر طاهري اس��ت، مديرعامل 
س��ابق پرس��پوليس که ماجراي گولچ، بازيکن اوکرايني و محروميت 
مهدي طارمي تنها بخش��ي از هزينه هايي اس��ت که در دوران وي به 
باشگاه پرسپوليس تحميل شده است. بنابراين وقتي وزارت ورزش و 
فدراسيون فوتبال چنين مديراني را بازخواست نمي کند، اين مدير به 
خودش اجازه مي دهد در برابر اتهامات سنگيني که درباره حيف و ميل 
بيت المال متوجه اوس��ت، اعلام برائت کند و طلبکارانه سؤال کننده را 

به چالش بکشد. 
نمون��ه مديران��ي مانن��د طاه��ري را ک��ه هيچ��گاه حاضر ب��ه قبول 
سوءمديريت هايش��ان در فوتبال ايران نبوده اند مي توان بي شمار ديد، 
مديراني که با توج��ه به بي تفاوتي نهادهاي نظارتي و البته مس��ئولان 
بالادست خود نسبت به فسادي که در مجموعه تحت مديريت شان ديده 
مي شود با جابه جايي متهم و شاکي، به دنبال فرافکني هستند. در چنين 
شرايطي است که به نظر مي رسد مجلس بايد با عزم بيشتري نسبت به 
پرونده فساد در فوتبال، پاي طرح تحقيق و تفحص از دو باشگاه استقلال 
و پرسپوليس که سالانه هزينه هاي چندده ميلياردي از بيت المال دارند، 
بايستد و نسبت به اصلاح وضعيتي که فوتبال گرفتار آن است، اقدام کند. 
به هر حال روزي بايد ترمز فساد در فوتبال کشيده و از مديران آن با توجه 
به عملکردي که داشته اند، پاسخ خواسته شود. به طور قطع برخورد با 
س��وءمديريت هاي رايج در فوتبال که هزينه هاي ميلياردي را از جيب 
بيت المال بيرون مي ريزد، سبب مي ش��ود تا مديري مانند مديرعامل 
سابق پرسپوليس به خودش اجازه ندهد روي آنتن برنامه زنده تلويزيوني 
از پاسخگويي فرار کند و به عنوان يک مدعی خط و نشان بکشد، اتفاقي 
که با خنده هاي تلخ نماينده مراغه همراه شد و حاکي از فاجعه اي بود که 

اين روزها فوتبال ايران با آن درگير است.

آغازدوربرگشتلیگوالیبالازامروز
دور برگشت ليگ برتر واليبال از امروز و با انجام يک بازي از هفته دوازهم 
آغاز مي ش��ود. در تنها بازي امروز ش��هرداري اروميه و هاوش گنبد به 
مصاف هم مي روند. بر اساس اعلام سازمان ليگ ديدار تيم هاي سايپا 
با کاله، شهرداري تبريز با پيکان، رعد پدافند با سارويه و خاتم اردکان 
با شمس روز جمعه، اول دي ماه برگزار مي شود. همچنين ديدار بانک 
س��رمايه و ش��هرداري ورامين هم طبق اعلام قبلي روز يک شنبه در 

ورامين انجام خواهد شد. 
------------------------------------------------------------

درخواستاسترالیابرايبازيباايران
يان بيگز سفير استراليا در ديدار با مهدي تاج رئيس فدراسيون فوتبال، 
پيش��نهاد برگزاري ديداري بين تيم ملي فوتبال ايران و استراليا را که 
به جام جهاني راه  يافته ان��د، مطرح کرد. در اين دي��دار پس از بحث و 
تبادل نظر در مورد تاريخ برگزاري مس��ابقه پيش��نهادي، مقرر ش��د 
هماهنگي هاي لازم با کارلوس کرش، س��رمربي تيم ملي ايران انجام 
و در صورت تأييد او، اين مس��ابقه تدارکاتي برگزار شود. مطرح شدن 
بازی تدارکاتی با استراليا در ش��رايطی است که در حال حاضر به رغم 
گمانه زنی های زي��اد درباره حريفان تدارکاتی کش��ورمان در راه جام 

جهانی، تنها بازی با ازبکستان قطعی شده است.

آلودگيهوافقطمعضلفوتبالماست
مسئله مهمي که پيش از هر چيز بايد در 
خصوص آلودگي هوا بدانيم، اين است که 
اين مسئله، تنها براي ايران و چند کشور 
آس��يايي ديگر اس��ت. يعني کشورهاي 
اروپايي و امريکايي با اين معضل درگير 
نيس��تند که فيفا قانوني براي آن در نظر 
گرفته باش��د. البته طبق يک استاندارد 
 PFI جهاني، وقتي شرايط هوا در حالت
قرار مي گيرد، يعن��ي ميزان آلودگي هوا 
بر اساس حضور ذرات معلق از عدد 200 
بالا مي رود، براي بدن و سلامتي مضر اس��ت، اما اينکه چه تصميمي 
در اين زمينه بايد گرفته شود، مس��ئله اي است که بر اساس قوانين و 
آيين نامه هاي داخلي بايد به آن اس��تناد کرد. براي مثال در المپيک 
چين وقتي چنين اتفاقي رخ داد، اين کشور براساس آيين نامه داخلي 
خود تصميم گيري کرد، چون قانون��ي بين المللي در اين زمينه وجود 
نداش��ت. در ايران هم البته فدراسيون پزشکي دس��تور عملي در اين 
رابطه تدوين کرده که بر اساس آن توصيه شده در دو نوبت، يک مرتبه 
دو ساعت و يک مرتبه يک ساعت قبل از برگزاري بازي ميزان آلودگي 
محل مسابقه اندازه گيري شود تا اگر رقم آن بالاي 200 بود در صورت 
صلاحديد مسئول مس��ابقات بازي لغو ش��ود، چراکه ورزشکاران در 
هنگام مس��ابقه هفت برابر بيش از حالت عادي هوا وارد ريه هايش��ان 
مي شود که وقتي ش��رايط آلودگي از شاخص هاي مدنظر بالاتر باشد، 
يعني خطر وارد شدن هواي آلوده به بدن آنها هفت برابر بيشتر است 
و اين بدون شک مي تواند به س��لامت بازيکنان صدمه بزند. به همين 
دليل توصيه مي شود که مس��ابقه براي حفظ س��لامت بازيکنان لغو 
شود، اما همانطور که اشاره کردم، اين تصميم را تنها کميته برگزاري 
مسابقات مي تواند بگيرد ولاغير، آن هم براساس آيين نامه هاي داخلي 
و تحقيقاتي که در کشور در خصوص آلودگي هوا و تأثيرات نامطلوب 
آن بر ورزشکاران مي شود، چراکه در اين راس��تا هيچ نمونه و الگوي 
خارجي اي وجود ندارد، به اين دليل که معض��ل آلودگي هوا تنها در 
ايران و چند کشور آسيايي وجود دارد و معضلي جهاني نيست که در 

خصوص آن تحقيقات لازم انجام شود و قوانيني داشته باشد.
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88498432سرويس ورزشي

دنیا حیدری

همکاریايرانوقطرسعودیهارابههمريخت
عربستانبهدنبالدورکردنفوتبالعراقازايراناست

شيوا نوروزي
   حاشيه

حرکاتمش�کوکمس�ئولانعربس�تانعليهکش�ورمانواردفازجديديش�دهاس�ت.تلاش
برايپيداک�ردنهمپيمانانت�ازهوجبههگرفتنب�رضدفوتبالاي�رانازجملهاقداماتياس�ت
کهس�عوديهادرپي�شگرفتهاندت�ابهخيالخ�ودورزشم�انرامن�زويکنند.ح�واسجمع
مس�ئولانواقداماتمتقابلبهموقع،قطعاًآلسعودراازرس�يدنبهاينآرزويمحالبازميدارد.
گرفتن حق مسلم هواداران فوتبال کشورمان و همچنين دفاع از منافع ملي خواسته به حق همه مردم ايران 
است. با اينکه درچند سال گذشته حق ميزباني نمايندگانمان در ليگ قهرمانان آسيا از ما گرفته شده بود، 
اما فدراسيون فوتبال تلاش مي کند تا از طريق مجامع بين المللي از حق کشورمان دفاع کند تا چهار تيم 
آسيايي مان در آزادي از حريفان عربستاني شان ميزباني کنند. فشار بر AFC از سوي تيم هاي عربي در حالي 
هر روز بيشتر و بيشتر مي شود که اين نهاد بين المللي همچنان به نفع سعودي ها عمل مي کند و رأي به بازي در 
زميني بي طرف مي دهد. با اين حال فدراسيون فوتبال کشورمان برخلاف همپيمانان آل سعود، حمايت خود را 
از قطر در برگزاري مسابقات جام جهاني 2022 اعلام کرده است. در همين راستا اخيراً پيمان همکاري نيز بين 

دو کشور امضا شد و بعيد نيست جزيره کيش نيز در ميزباني جام جهاني 
به کمک قطر بيايد. سفر قريب الوقوع هيئت قطري به ايران موجب 
شد تا رسانه هاي عربستان با نگراني از اين مسئله صحبت کنند تا 
جايي که روزنامه الرياض از بازي ناجوانمردانه ايران و قطر نوشت: 
»کشور قطر براي سرعت بخشيدن به روند آماده سازي خود براي 

جام جهاني به جزيره کيش و ايران پناه برده و اين  در حالي است 
که شرکت هاي سرشناس به خاطر خلف وعده هاي مالي 

قطري ها و همچنين امکان لغو ميزباني از اين کشور 
توسط فيفا تمايلي براي همکاري با قطر ندارند.«

فريبعراق
يکي از دلايلي که ترس عجيبي به دل عربستان انداخته، 

رابطه خوب ايران و قطر اس��ت تا س��عودي ها براي اينکه 
در مقابل ما قدعلم کنند، دس��ت به هر کاري بزنند. فعلًا 
تنها راهی که براي عربس��تان باقي مانده، برقراري رابطه 
با فدراس��يون عراق و فريب دادن آنهاست. سعودي ها در 

آخرين اقدام شان به مس��ئولان فوتبال عراق قول داده اند 
تا هرچه زودتر مش��کل برگزاري رقابت هاي بين المللي در 
خاک اين کش��ور را حل کنند! سال هاست که عراقي ها به 
خاطر مشکلات داخلي خود و ناتواني در برقراي امنيت اجازه 
برگزاري بازي فوتبال در کشورشان را ندارند و اين در حالي 
است که طي همه اين سال ها ديدارهاي تيم عراق در ايران 
برگزار شده است. با اين حال دشمن اول فوتبال ايران در آسيا 

کمر همت بسته تا از اين طريق عراقي ها را فريب دهد و آنها را به حمايت از عربستان وادارد. اين ادعا را اخيراً 
محسن آل شيخ، رئيس کميته المپيک عربستان اعلام کرد. به گفته او ديدار دوستانه تيم هاي ملي عربستان و 
عراق به زودي در بصره برگزار خواهد شد: »اميدوارم که تيم هاي ملي فوتبال عراق و عربستان در سه ماهه اول 
سال 2018 ميلادي در عراق بازي دوستانه اي برابر هم برگزار کنند تا محکي جدي براي عربستان پيش از آغاز 
جام جهاني فوتبال در روسيه باشد.« همچنين عبدالحسين عبطان، وزير جوانان و ورزش عراق نيز خواستار 

شرکت تيم هاي ملي هندبال، کاراته و واليبال عربستان در مسابقات کشورهاي عربي در بغداد شد. 
دستاينفانتينودردستعربستان

برگزاري جشن صعود تيم ملي فوتبال عربستان به جام جهاني بهترين فرصت بود تا سعودي ها با دعوت 
از رئيس فدراسيون جهاني هرچه بيشتر ارادت خود به عالي ترين نهاد فوتبال جهان را نشان دهند. در اين 
جشن که در رياض برگزار شد، اينفانتينو با سران سياسي و فوتبال عربستان ديدارهايي صميمانه داشت و 
عکس هاي منتشر شده از اين جشن، حکايت از روابط بسيار حسنه طرفين داشت. به نظر مي رسد اين روزها 
عربستاني ها به جاي اينکه نگران همگروهي با تيم هاي روسيه، اروگوئه 
و مصر در گروه اول جام جهاني 2018 باشند، دغدغه روابط خوب ايران 
و قطر را دارند و کماکان در حسرت منزوي کردن کشورمان هستند. 
علاوه بر اين، سعودي ها مي کوشند تا بحث بازي در زميني بي طرف 
را علاوه بر اي��ران براي تيم هاي قط��ري نيز به اج��را دربياورند. جلب 
رضايت فيفا بهترين راه براي سعودي هاست. از آنجا که فيفا از 
کمک هاي آشکار و پنهان اين رژيم بهره مي برد، بعيد 
نيست که با زير پا گذاشتن قوانين بين المللي تن به 

زياده خواهي هاي عربستان بدهد. 
افسرانکنترلامنيتAFCدرراهتهران

کنفدراسيون فوتبال آس��يا به زودي گروهي از 
افسران کنترل امنيت خود را براي بررسي سطح 
ايمني ورزش��گاه هاي ته��ران، تبريز و اصفهان 
به ايران اعزام مي کن��د. تقويت ضريب ايمني و 
امنيتي ورزشگاه ها و رعايت شاخص هاي اصلي 
ميزباني اجازه هرگونه بهانه جويي را از سران کنفدراسيون 
فوتبال آسيا سلب مي کند. همه ما مي دانيم که آل سعود از 
هر فرصتي براي ضربه زدن به کشورمان استفاده مي کند. 
بحث ميزباني در فوتبال يکي از همان بهانه هاست، با اين 
حال مسئولان ارشد ورزش و فوتبال ايران بايد با رعايت 
همه جوانب و اس��تفاده به موقع از ديپلماسي ورزشي، 

آرزوهاي عربستاني ها را نقش برآب کنند. 

سعید احمديان

آرزويسرداربرايديداربارهبرانقلاب
سردار آزمون ديروز به همراه تني چند از مربيان سابق گنبدي به ديدار 
حجت الاس��لام محمود ترابي، امام جمعه گنب��دکاووس رفت. مهاجم 
تيم ملي با بيان اينکه من در زندگي دو آرزوي بزرگ دارم، خاطرنشان 
کرد: »ديدار با مقام معظم رهبري حضرت آيت الله خامنه اي و ديدار با 
سردار رشيد سپاه اسلام سرلشکر قاسم سليماني، دو آرزوي بزرگ من 
در زندگي است که اميدوارم بتوانم به آنها دست پيدا کنم.« امام جمعه 
گنبدکاووس هم با تقدير از سردار آزمون گفت: »اينکه يک جوان شايسته 
ترکمن و گنبدي در بالاترين سطح فوتبال دنيا  اينچنين متواضع، مودب 

و بااخلاق است، نشان از فرهنگ بالاي قوم ترکمن دارد.«

دکتر احمد هاشميان

رئيس سابق کميته پزشکی 
فدراسيون فوتبال

اعتمادتماموکمالکشتيبهرسولخادم
جديديعکسهايشراگرفتورفت

فريدون حسن
   کشتی

محمدرضاعباسی|مهر

ثابتکردمحجابمحدوديتنیست
خديج��ه آزادپ��ور، ملي پوش ووش��وي 
کشورمان که مدال طلايش در بازي هاي 
آسيايي گوانگژو را با قيمت 2 ميليارد تومان 
جهت کمک به زلزله زدگان کرمانشاه به 
فروش رس��اند، معتقد اس��ت که حجاب 
محدوديت نيست: »برخي فکر مي کنند که 
حجاب در ورزش بانوان ايران يک مشکل است، اما از نظر من اين طور 
نيس��ت. ما از اول با حجاب تمرين کرديم و به آن  عادت مي کنيم. 
به شخصه خيلي خوشحالم که توانستم در مسابقات بين المللي با 
حجاب حاضر شوم و به مدال طلا برسم تا به همه ثابت کنم که حجاب 
محدوديت نيست.« حرکت آزادپور سبب شد تا خديجه مينواصلاني، 
رئيس بسيج جامعه زنان نيز طي تماس تلفني با آزادپور خطاب به وي 

بگويد: »شما اسوه دختر مسلمان اين عصر هستيد.«


